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[1] Allegro  [12:35] 
[2] Adagio  [11:03] 
[3] Scherzo: Schnell - Trio: Langsamer  [8:33] 
[4] Finale. Bewegt, feurig  [13:09] 
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This Complete Versions Edition includes all versions published or to be published under the 
auspices of the Austrian National Library and the International Bruckner Society in the Neue 
Anton Bruckner Gesamtausgabe (The New Anton Bruckner Complete Edition) 
 
 



 
By his own reckoning, Bruckner began his career as a professional composer when he was 
thirty-nine years old. With a mere exercise for a symphony under his belt – the unnumbered one 
in F minor – he was now ready to write his first true symphony. The world was not. First 
performed in 1868 in Linz – badly – the work flopped and was put aside until nine years and five 
symphonies later, when it was gently adjusted. A subsequent performance in 1884 was 
Bruckner’s “most successful Viennese performance to date”, prompting, perplexingly, a 
thorough revision that would be the 1891 “Vienna” version. This recording uses the 
unadulterated 1868 “Linz” version. 
 
Eigener Aussage nach begann Bruckner seine Karriere als Komponist im reifen Alter von 39 
Jahren. Nachdem er sich bisher nur an einer Studiensinfonie (die in f-Moll) versucht hatte, war 
er nun für eine erste, ‚richtige‘ Sinfonie bereit. Die Welt – Linz zumindest – allerdings war es 
noch nicht. Das schlecht aufgeführte Werk fiel beim Publikum durch und wurde von Bruckner 
neun Jahre beiseitegelegt. Nach kleinen Veränderungen wurde die nächste Aufführung 1884 zu 
seinem bis dato größten Wiener Erfolg –aber auch gleich Anlass zu den einschneidenderen 
Revisionen der 1891er „Wiener“ Version. Auf dieser Aufnahme erklingt die „Linzer“ Version in 
ihrer ursprünglichsten und reinsten Fassung von 1868. 
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